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Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 207
Offentligt



Side 2

Spørgsmål 207: 

Vil ministeren oplyse, hvor mange penge staten tjente på danskernes død via arveafgiften i 
2010, og hvor meget staten forventer at tjene i 2011?

Svar: Det kan indledningsvist til spørgerens orientering oplyses, at beskatningen af arv i 
Danmark siden 1. juli 1995 har været baseret på et boafgiftssystem. Boafgiften er karakteri-
seret ved, at afgiften beregnes under ét af den samlede arvebeholdning, som en afdød efter-
lader sig, og afgiften betales af boet før udlodning af arven til arvingerne.

Før 1995 baseredes beskatningen af arv på et arveafgiftssystem, der var karakteriseret ved, 
at hver arving skulle betale en afgift af sin del af arven efter bodelingen.

De seneste skøn for provenuet af boafgiften er 3,4 mia. kr. i 2010 og 3,6 mia. kr. i 2011. 
Disse skøn er også tilgængelige på Skatteministeriets hjemmeside www.skm.dk. Skønnene 
opdateres løbende i takt med, at der foreligger nye konjunkturvurderinger.
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Side 4

Spørgsmål: 

Svar: 


